

更美的生命 12 —

建立新一代 — 摩西 (III)

Higher Life 12 –

BUILD A NEW GENERATION – Moses (III)

15-16 /7/2017

竹園區神召會大埔堂

PCHK Tai Po Church

張德明 Edmund Cheung

「這是耶和華你們神所吩咐教訓你們的誡命、律例、典章，使你們在所要過去得為業的地上遵行，好叫你和你子子孫孫一生敬畏耶和華你的神，謹守他的一切律例誡命，就是我所吩咐你的，使你的日子得以長久。以色列啊，你要聽，要謹守遵行，使你可以在那流奶與蜜之地得以享福，人數極其增多，正如耶和華你列祖的神所應許你的。『以色列啊，你要聽！耶和華我們神是獨一的主。你要盡心、盡性、盡力愛耶和華你的神。』」(申 6:1-5)

“These are the commands, decrees and laws the LORD your God directed me to teach you to observe in the land that you are crossing the Jordan to possess, so that you, your children and their children after them may fear the LORD your God as long as you live by keeping all his decrees and commands that I give you, and so that you may enjoy long life. Hear, Israel, and be careful to obey so that it may go well with you and that you may increase greatly in a land flowing with milk and honey, just as the LORD, the God of your ancestors, promised you. Hear, O Israel: The LORD our God, the LORD is one. Love the LORD your God with all your heart and with all your soul and with all your strength.” (Deut 6:1-5 NIV)

引言Intro

溫習 revision:

Prerequisite of a Good Future 美好美來的先決條件：

除祂以外,不可有別的神 SHOULD HAVE NO OTHER GODS BEFORE HIM

1. 因祂將我們從困苦中救出來 Because He Brought Us Out of Suffering
2. 因為沒有神能像祂 There Is No Other “God” Him
3. 因為祂是一切幸福的源頭 He Is the Source of All Blessings

神的計計： 將出埃及的奴隸轉變為神的子民

建立一群有信心、有愛心、有盼望的新一代

God’ s plan – transform the slaves from Egypt into the people of God

Build a new generation of faith, love and hope

He is going to build a special nation, a new generation to impact the world!

祂要建造特殊的國民，能影響世界的新一代！

- **Special Identity** 特殊身份

「因為你歸耶和華你神為聖潔的民；耶和華你神從地上的萬民中揀選你，特作自己的子民。」(申 7:6)

"For you are a holy people to the LORD your God; the LORD your God has chosen you to be a people for Himself, a special treasure above all the peoples on the face of the earth." (Deut 7:6)

為他們預備更美的明天

A good future is waiting for them

「以色列啊，你要聽，要謹守遵行，使你可以在那流奶與蜜之地得以享福，人數極其增多，正如耶和華你列祖的神所應許你的。」(申 6:3)

"Hear, Israel, and be careful to obey so that it may go well with you and that you may increase greatly in a land flowing with milk and honey, just as the LORD, the God of your ancestors, promised you." (Deut 6:3)

「使你可以享福，並可以進去得耶和華向你列祖起誓應許的那美地。照耶和華所說的，從你面前攆出你的一切仇敵。」(申 6:18-19)

“so that it may go well with you and you may go in and take over the good land the LORD promised on oath to your ancestors, thrusting out all your enemies before you” (Deut 6:18-19)

這些祝福包括 *blessings include* :

- ✚ 進入更美之地 Enter the promised land
- ✚ 得以享福 well-being
- ✚ 人數增多 Increase in number
- ✚ 勝過仇敵 overcome enemy

Heaven culture vs worldly culture
天國文化 vs 屬世文化

上帝帶領以色列民到西乃山領受十誡！

God led the Israelites to Mt. Sinai to receive the Ten Commandments, to build a new generation

FOUR ESSENTIALS OF BUILDING A NEW GENERATION

建立新一代的四個重要要素

1. LOVE YOUR LORD WHOLEHEARTEDLY 專一愛主

『以色列啊，你要聽！耶和華我們神是獨一的主。你要盡心、盡性、盡力愛耶和華你的神。』』 (申 6: 5)

“Hear, O Israel: The LORD our God, the LORD is one. Love the LORD your God with all your heart and with all your soul and with all your strength.” (Deut 6: 5 NIV)

不可有別的神: 金錢、自己、享樂、遊戲、美色、偶像、成功

No other god whatsoever: self, money, enjoyment, games, sex, idols, success, fame...

“愛”的關係 *Loving Relationship*

- 全心 *With all your heart*
- 全意 *With all your soul*
- 全力 *With all your might*

「只因耶和華愛你們，又因要守他向你們列祖所起的誓，就用大能的手領你們出來，從為奴之家救贖你們脫離埃及王法老的手。」(申 7:8)

“But it was because the LORD loved you and kept the oath he swore to your ancestors that he brought you out with a mighty hand and redeemed you from the land of slavery, from the power of Pharaoh king of Egypt.”

(Deut 7:8 NIV)

build a new generation, start with 建立新一代

- fear God 敬畏主
- pray to God 禱告主 (personal prayer)
- listen to God 聆聽主 (Bible memorizing)
- offer to God 奉獻主 (tithing)
- worship God 敬拜主 (ensure regular church attending)

2. BUILD LOVING RELATIONS 建立關係

關係 - 與神關係 (頭四誡) + 與人關係 (後六誡)

Relate with God (1-4 commandments) + relate with people (5-10 commandments)

十誡 *Ten Commandments (出 Ex 20 : 3-17)*

#1 除了我以外，你不可有別的神 *Shall have no other gods before me*

#2 不可拜偶像 *Shall not worship idols*

#3 不可妄稱耶和華的名 *Shall not take name of the Lord in vain*

#4 當守安息日 *Shall keep Sabbath Day holy*

#5 當孝敬父母 *Shall honor parents*

#6 不可殺人 *Shall not murder*

#7 不可姦淫 *Shall not commit adultery*

#8 不可偷盜 *Shall not steal*

#9 不可作假見證 *Shall not bear false witness*

#10 不可貪婪 *Shall not covet*

Love God 愛主 (1-4 誡) God-man relationship 神人關係

Love parents 愛父母 (5 誡) intergeneration relationship 跨代關係

Love spouse 愛配偶 (7 誡) family relationship 家庭關係

Love other people 愛其他人 (6-10 誡) people relationship 人人關係

健康和諧的家的關係，基督教價值觀才可以傳承下去。

Build strong relationship in order to transfer the values to next generation

3. MODEL THE CHRISTIAN VALUES 活出基督教價值

「以色列啊，你要聽，要謹守遵行，使你可以在那流奶與蜜之地得以享福，人數極其增多，正如耶和華你列祖的神所應許你的。」(申 6:3)

Hear, Israel, and be careful to obey so that it may go well with you and that you may increase greatly in a land flowing with milk and honey, just as the LORD, the God of your ancestors, promised you.” (Deut 6:3 NIV)

Modeling Christian/Biblical values 樹立榜樣，活出基督教/聖經價值

- ◇ 相愛 Loving care
- ◇ 信心 Faith
- ◇ 直正 Justice,
- ◇ 實誠 Honesty
- ◇ 寬恕 forgiveness
- ◇ 孝敬父母 honoring parents
- ◇ 貞潔 Purity

= 》 Maintain your prayer life/devotion/worship time
保持你的禱告/靈修/敬拜生活

4. SHARE THE TRUTH 分享真理

Share truth in daily living situation 在日常生活中分享真理，教導下一代

「我今日所吩咐你的話都要記在心上，也要殷勤教訓你的兒女。無論你坐在家裡，行在路上，躺下，起來，都要談論。」（申 6：6-7）

“*These words, which I am commanding you today, shall be on your heart. You shall teach them diligently to your sons and shall talk of them when you sit in your house and when you walk by the way and when you lie down and when you rise up.*” (Deut 6:6-7 NIV)

結語Conclusion

建立新一代的四大要需 *Four Essentials of building a New Generation..*

- ✧ 專一愛主 *Worship*
- ✧ 建立關係 *Relating*
- ✧ 樹下榜樣 *Modeling*
- ✧ 分享真理 *Sharing*

Responding Song 回應歌：“房角石”“Cornerstone”

背經：

「除了我以外，你不可有別的神。」（出 20:3）

問題討論：

經文：申 6：1-7

上帝要從埃及地拯救祂的百姓出來，並且建把這些奴隸轉化神的子民，建造成新的一代，承受應許的祝福，並成為影響世界，傳承救恩的器皿。

1. 上帝為甚麼要用祂的律例誡命，建立一群新的屬神的國民？祂有何目的？
2. 讀出申命記6：1-7；請從經文中找出建造新一代成為天國子民，有哪幾項重要的要素？
3. 對你來說，這幾項要素中，哪些是你最常忽略的。
4. 你會如何調節你的生活優先次序，以至更能與主同工，傳承生命，建立新一代。